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REVISTA PRESEI 
 

 

 Protest al sindicaliştilor Cartel Alfa cu fluiere, vuvuzele şi butoaie în loc de tobe, la Galați. Motivul, taxele 
sociale 
Protest al sindicaliștilor la Galați, nemulțumiți de propunerea privind taxele sociale. Aproximativ o sută de 
sindicaliști ai Cartel Alfa au protestat în fața Prefecturii Galaţi nemulţumiţi de propunerea Guvernului de a 
transfera plata taxelor sociale de la angajator la angajat. Manifestanții, veniți la protest cu fluiere, vuvuzele şi 
butoaie pe post de tobe, cer şi modificarea Legii dialogului social. 
Oamenii s-au strâns luni după-amiază în faţa sediului Prefecturii din Galaţi, unde au scandat lozinci împotriva 
Guvernului precum “Hoţii”, „Ruşine” şi au huduit. Ei au adus şi patru butoaie pe care le-au folosit pe post de tobe, 
iar unii dintre ei au suflat în fluiere şi vuvuzele. 
Protestatarii au afişat şi pancarte cu diverse mesaje, precum: “Vrem condiţii de muncă decente”, “Cine nu se 
trezeşte azi, degeaba va plânge mâine” sau “Modificaţi legea care a distrus dialogul social”. 
Protestul, la care au fost prezenţi circa o sută de oameni, a fost organizat de sindicatul Cartel Alfa. 
„Vrem să blocăm transferul taxelor de la angajator la angajat, lucru care care va duce la scăderea salariului net şi 
mai vrem modificarea Legii 62 a dialogului social care face imposibiliă negocierea contractului de muncă la nivel 
naţional şi de sector. Prin transferul taxelor de la angajator la angajat se vor diminua drastic salariile. Este o 
măsură care, de la 1 ianuarie, va rade prima tranşă de 25% promisă bugetarilor şi va reduce cu cel puţin 20% 
salariile din mediul privat”, a declarat liderul Cartel Alfa – Filiala Galaţi, Romică Gârneaţă. 
Cei prezenţi la protest au spus că se tem că prin transferul plăţii taxelor sociale de la angajator la angajat, li se vor 
dimnua salariile. 
„Cea mai mare revendicare este renunţarea la masura transferului contribuţiilor de la angajtor la angajat. Mă tem 
că vom pierde la salarii, că vom pierde din salarii, chiar cu majorarea de 25%”, a spus o femeie, angajată în 
domeniul sanitar. 
La rândul său, un alt protestatar a afirmat că nu este corectă măsura pe care Guvernul inenţionează să o pună în 
practică. 
„Nu este corect, ne va reduce salariile mai ales nou, celor din siderurgie, care am ajuns cu salariul minim pe 
economie, după 35 de ani vechime. E bătaie de joc!. Nu e normal, e o hoţie, că până la urmă, mediul privat 
produce bani cu care plătesc şi salariile bugetarilor, pensiile speciale. Deci practic bugetarii trăiesc pe salariile 
privaţilor şi privaţii au ajuns cu salariul minim pe economie. Este o bătaie de joc”, a afirmat bărbatul care a 
precizat că este angajat ca muncitor la combinatul ArcelorMittal Galaţi. 
După protestele din teritoriu, în 4 octombrie, sindicaliştii de la Cartel Alfa intenţionează să organizeze un miting 
amplu la Bucureşti, în faţa sediului Guvernului. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 

 GREVA DOCHERILOR din portul Constanța. Vor lefuri mai mari 
Activitatea unuia dintre cei mai mari operatori portuari este aproape blocată de patru zile de când angajații au 
intrat în grevă generală pe perioadă nedeterminată. Docherii greviști au oprit lucru, activitatea de încărcare și 
descărcare a mărfurilor fiind suspendată. Lucrează doar câțiva salariați dintr-un sindicat minoritar. Acțiunile 
SOCEP au scăzut, astăzi, la 0,272 lei. 
indicatului Personalului Operativ SOCEP, format din aproape 250 de docheri, este în grevă generală pe termen 
nelimitat, docherii fiind nemulțumiți de atitudinea patronatului care le-ar refuza revendicările din contractul 
colectiv de muncă. Ei au protestat, astăzi, zgomotos, in fața sediului companiei SOCEP din portul Constanța. 
Sindicatul face parte din CNS Cartel ALFA, confederația condusă de Bogdan Hossu fiind alături de protestatari. 
Revendicările lucrătorilor se referă în principal la creșterea salariilor, aplicarea coeficienților de ierarhizare, plata 
orelor suplimentare, creșterea valorii tichetului de masă, aplicarea sporului de vechime în muncă. 
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Sindicatul a sesizat ITM că “în timpul grevei, angajatorul a semnat un protocol cu sindicatul minoritar, prin care 
acordă membrilor acestuia, discriminatoriu, o mărire salarială (200 de lei) pe care sindicatul reprezentativ a 
respins-o ca ofertă de negociere”. De asemenea, salariații aflați în grevă ar fi supuși la presiuni individuale, pentru 
a renunța la protest. “Cartel ALFA condamnă acțiunile de intimidare asupra salariaților, incercările de șantajare a 
acestora și solicită instituțiilor statului să ancheteze și să sancționeze asemenea practici, pentru respectarea 
dreptului legal al lucrătorilor organizați în sindicat la negociere și acțiune colectivă”, spune Ion Caraignat lider 
Cartel Alfa Constanța. 
Operatorul portuar SOCEP, unul dintre cei mai importanți din portul Constanța, a informat investitorii, prin Bursa 
de Valori, că “în cadrul societăţii s-a creat un conflict de muncă în contextul negocierii Contractului Colectiv de 
Muncă la nivel unitate iar Sindicatul Personalului Operativ SOCEP Constanţa a declarat grevă pentru o perioadă 
nedeterminată, începând cu data de 21.09.2017. Salariaţii grevişti vor opri lucrul şi vor rămâne la locurile de 
muncă, salariaţii negrevişti vor continua activitatea curentă”. Liderul sindical Ion Caraignat a declarat, pentru EVZ, 
că angajatorul nu s-a prezentat, astăzi, la negocieri. “Ultimele noastre cereri sunt, salariul mărit cu 300 de lei, 
plata orelor suplimentare și aplicarea sporului de vechime în muncă pentru toți salariații”, a precizat el. 
(Sursa: evz.ro) 
 

 Dragnea: Toți colegii din BPN al PSD și Tăriceanu le-au cerut celor doi miniștri să nu demisioneze 
Conducerea PSD a decis, luni, susținerea vicepremierului Sevil Shhaideh și a ministrului delegat al Fondurilor 
Europene, Rovana Plumb. 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a prezentat o serie de motive pentru care Sevil Shhaideh și Rovana Plumb au 
primit susținerea partidului, unul dintre acestea fiind legat de pozițiile cheie pentru România ocupate în Guvern. 
"Ele au prezentat, pe scurt, o informare succintă despre cele două acte normative. Fără niciun fel de excepție, toți 
colegii din BPN și dl Călin Popescu-Tăriceanu le-au cerut ferm să nu demisioneze, enunțând mai multe motive, 
care i-a determinat pe fiecare să le ceară lucrul ăsta. S-a discutat mult despre pozițiile în care se află cele două 
colege, și anume Dezvoltare Regională, Fonduri Europene — două poziții cheie în Guvern, obiective asumate 
foarte serioase și strategice pentru statul român atât în ceea ce privește modelul de absorbție pentru fondurile 
europene din acest an, cât și programele de dezvoltare care sunt în derulare. Și am cerut că nu uite că este 
obligația asumată de fiecare membru al Guvernului ca programul de guvernare să fie pus în practică", a declarat 
Dragnea la finalul BPN al PSD. 
Potrivit acestuia, alte motive s-au referit la subiectul în sine, și anume natura celor două acte normative — 
hotărâri de guvern — care sunt verificate de DNA. 
"Este vorba de un transfer al unui imobil-teren din domeniul public al statului la un domeniu public al unei 
autorități locale, așa cum sunt sute de exemple în România și vor mai fi. S-au transferat poligoane, terenuri, 
imobile de la MApN, terenuri, imobile de la alte ministere care zăceau și care au fost preluate de autoritățile 
locale și în cea mai mare parte dintre cazuri acolo au apărut dezvoltări care în continuare aduc beneficii pentru 
comunitățile locale respective. Un astfel de precedent este extrem de periculos din mai multe motive. Și acum 
sunt solicitări susținute public și de către parlamentari de la toate partidele, susținute public și de către 
autoritățile locale respective și de alte instituții din comunitățile respective, sunt solicitări pentru a fi transferate 
imobile către autoritățile locale pentru a le putea introduce într-un plan, într-un program de dezvoltare. Deci, 
mulți colegi au spus că nu poate fi acceptată și este periculoasă această abordare — că se pune problema unui 
prejudiciu adus statului când un astfel de transfer pleacă din public în public. Asta ar însemna că toate 
transferurile care au avut loc până acum reprezintă un prejudiciu adus statului român", a detaliat Liviu Dragnea. 
El a adăugat că membrii BPN au mai adus și alte argumente, extinzând abordarea. 
"În fiecare an, din veniturile bugetului de stat, sunt sume defalcate care se transferă către autoritățile locale 
pentru a finanța Programul de Dezvoltare. Asta ar însemna că și ăsta poate fi considerat un prejudiciu. Sunt 
hotărâri de guvern prin care se alocă bani unor programe de dezvoltare locală, prin care se alocă bani pentru a 
acoperi sau a repara efectele unor calamități naturale. Deci, când se pleacă de la public la public, credem că este 
foarte periculos să se discute de prejudiciu, din punctul nostru de vedere este imposibil să se discute despre asta. 
Al doilea efect — ce funcționar mai are curaj să se uite pe o astfel de propunere în condițiile în care și acum, de 
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exemplu, este o situație inversă când Guvernul cere la județul Iași un teren pentru a realiza acolo spitalul 
regional?", a spus liderul PSD. 
Președintele social-democraților a menționat că Sevil Shhaideh și Rovana Plumb au susținut în BPN că nu s-a pus 
problema niciunei presiuni, pentru că astfel de acte normative nu se fac la presiuni, iar, din punct de vedere al 
oportunității, acest atribut nu poate fi luat de la Guvern. 
Referindu-se în context la declarațiile de luni ale procurorului șef al DNA, Laura Codruța Kovesi, Dragnea a arătat 
că, "dacă pentru orice așa-zisă anchetă în presă încep astfel de acțiuni care pot destabiliza un guvern, nu este în 
regulă". 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 CCR dezbate marţi sesizările lui Dragnea şi Tăriceanu prin care cer obligarea lui Kovesi să răspundă dacă a fost 
sau nu acasă la Oprea 
 
Curtea Constituţională (CCR) dezbate marţi, de la ora 12:00 sesizările formulate de preşedinţii celor două camere 
ale Parlamentului, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, prin care cei doi cer ca şefa DNA, Laura Codruţa 
Kovesi, să fie obligată să răspundă la întrebarea dacă a fost sau nu acasă la Gabriel Oprea în seara celui de-al 
doilea tur al alegerilor prezidenţiale din 2009. 
 
Preşedinţii celor două camere ale Parlamentului, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, au sesizat în 13 
septembrie Curtea Constituţională reclamând un posibil conflict juridic între Parlament şi Ministerul Public creat 
de refuzul şefei DNA, Laura Codruţa Kovesi, de a se prezenta în faţa comisiei parlamentare de anchetă privind 
prezidenţialele din 2009 şi de refuzul procurorului general de a lua măsuri împotriva a acesteia, pe de o parte, şi 
de a transmite comisiei o copie a dosarului deschis pe acelaşi subiect. 
 
Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu au transmis fiecare câte o sesizare identică privind posibilul conflict 
juridic de natură constituţională între Parlament şi Ministerul Public. 
 
”Conflictul este determinat de refuzul procurorului şef al DNA de a se prezenta în faţa comisiei de anchetă a 
Parlamentului, de refuzul procurorului general de a lua măsuri împotriva procurorului şef al DNA cu privire la 
încălcarea prevederilor legale şi refuzul procurorului general de a înainta comisiei de anchetă copie de pe dosarul 
de urmărire penală nr. 213/P/2017”, se arată în sesizările lui Dragnea şi Tăriceanu. 
 
Cei doi susţin că refuzul procurorului General şi al procurorului şef al DNA ”se referă la activitatea organului 
reprezentativ suprem al poporului român” şi pune în imposibilitate Parlamentul de a adopta o hotărâre. 
 
Dragnea şi Tăriceanu citează din statutul judecătorilor şi procurorilor şi din codul deontologic al judecătorilor şi 
procurorilor potrivit cărora competenţa CSM sau a organelor de urmărire penală cu privire la magistraţi se aplică 
doar atunci când aceştia săvârşesc o abatere în exercitarea unor atribuţii de serviciu sau sunt implicaţi în calitate 
de martori sau suspecţi în săvârşirea unor fapte penale. 
 
De asemenea, cei doi amintesc că şefa DNA a refuzat în mod repetat să se prezinte la comisia de anchetă şi susţin 
că a invocat cu rea credinţă o falsă hotărâre a CSM conform căreia procurorii nu se pot prezenta în faţa niciunui 
organ al statului. 
 
”Vă rugăm să obligaţi Ministerul Public să transmită de îndată comisiei parlamentare de anchetă copia dosarului 
nr. 213/P/2017, iar pe procurorul şef al DNA să răspundă la întrebarea formulată”, se arată în finalul celor două 
sesizări transmise CCR de către Liviu Dragnea şi Călin popescu Tăriceanu. 
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(Sursa: Adevarul) 
 

 Laura Codruța Kovesi, Marius Iacob și Gheorghe Popovici, cercetați disciplinar de Inspecția Judiciară 
Procurorul-șef al Direcției Naționale Anticorupție, Laura Codruța Kovesi, procurorul-șef adjunct, Marius Iacob, și 
procurorul Gheorghe Popovici sunt cercetați disciplinar de Inspecția Judiciară, în urma sesizării înaintate de foștii 
anchetatori ai DNA Mihaiela Moraru Iorga și Doru Țuluș. 
"Apreciind că există indiciile săvârșirii unor abateri disciplinare, inspectorii judiciari au dispus începerea cercetării 
disciplinare față de procurorii Laura Codruța Kovesi, procuror șef al Direcției Naționale Anticorupție, Marius Iacob, 
procuror șef adjunct al DNA, și Gheorghe Popovici, procuror șef secție la DNA", arată IJ într-un răspuns la 
solicitarea AGERPRES. 
Sursa citată precizează că sesizarea, la care au fost conexate și alte sesizări cu obiect similar, a fost repartizată 
spre soluționare Direcției de inspecție judiciară pentru procurori. 
Inspecția Judiciară arată că, la finalizarea cercetării disciplinare, în funcție de rezultatul verificărilor, inspectorii 
judiciari pot dispune fie admiterea sesizării, prin exercitarea acțiunii disciplinare și sesizarea Secției pentru 
procurori în materie disciplinară a CSM, fie respingerea sesizării în cazul în care se constată că nu sunt îndeplinite 
condițiile pentru exercitarea acțiunii disciplinare. 
Procurorii Doru Țuluș, Mihaiela Moraru Iorga și Nicolae Marin au depus o plângere la Inspecția Judiciară în care 
reclamă modul prin care a fost derulată ancheta internă, în urma apariției în presă a unei înregistrări cu 
procurorul-șef Laura Codruța Kovesi în cadrul unei ședințe de lucru a DNA. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR discută sesizarea PNL și USR privind proiectul de modificare a Legii referendumului 
Curtea Constituțională a României discută marți obiecția de neconstituționalitate formulată de 38 de senatori PNL 
și USR privind proiectul de modificare a Legii referendumului. 
Pe 12 septembrie, președintele PNL, Ludovic Orban, anunța că va ataca la CCR proiectul de modificare a Legii 
referendumului. 
"Din neant a apărut un proiect de lege de modificare a Legii referendumului care a trecut de Parlament, de 
Camera Deputaților în decurs de două zile, cred, sau trei zile. (...) Practic, (...) se prevede că proiectul de lege de 
modificare a Constituției (...) nu își mai urmează parcursul obișnuit și, după avizul CCR, Guvernul hotărăște 
organizarea referendumului. Or, nouă ni se pare că există chiar o pronunțare a CCR privitoare la organizarea 
referendumului care spune că intervalul orar de organizare a referendumului nu poate fi stabilit de către Guvern, 
ci trebuie stabilit prin lege. Cred că orice încercare de confiscare a unui astfel de referendum este imorală și s-ar 
putea întoarce împotriva celor care încearcă să confiște politic acest referendum", a afirmat Orban. 
Plenul Camerei Deputaților a adoptat pe 5 septembrie proiectul de modificare și completare a Legii nr. 3/2000 
privind organizarea și desfășurarea referendumului. Proiectul prevede că referendumul de revizuire a Constituției 
trebuie să aibă loc în termen de 30 de zile de la adoptarea de către Parlament a inițiativei de revizuire. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Deficitul bugetar a continuat să se adâncească la 8 luni, ajungând la 6,5 miliarde de lei, respectiv 0,78% din PIB 
Execuția bugetului general consolidat pe primele opt luni ale anului 2017 s-a încheiat cu un deficit de 6,5 miliarde 
lei, respectiv 0,78% din PIB, raportat la deficitul de 3,1 miliarde lei, respectiv 0,41% din PIB, consemnat în 
perioada similară din 2016, informează, luni, Ministerul Finanțelor Publice (MFP). 
În intervalul ianuarie-iulie 2017, deficitul s-a situat la 5,1 miliarde lei, adică 0,63% din PIB, comparativ cu 1,74 
miliarde lei (0,23% din PIB) deficit înregistrat în aceeași perioadă a anului trecut. 
Veniturile bugetului general consolidat, în sumă de 160,4 miliarde lei, reprezentând 19,2% din PIB, au fost cu 8,9% 
mai mari, în termeni nominali, față de aceeași perioadă a anului precedent. 
Potrivit MFP, s-au înregistrat creșteri față de anul trecut la încasările din contribuțiile sociale (+16,6%), din 
impozitul pe salarii și venit (+10,4%), din venituri nefiscale (+14,0%) și din venituri din capital (+13,4%). 
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În schimb, încasările din impozite și taxe pe proprietate au scăzut cu 6,4% față de perioada similară din 2016, 
scăderea fiind determinată, în principal, de eliminarea de la 1 ianuarie 2017 a impozitului pe construcții speciale. 
De asemenea, încasările din alte impozite și taxe pe bunuri și servicii au crescut cu 66,3% față de aceeași perioadă 
a anului trecut, creșterea fiind determinată, în principal, de evoluția încasărilor aferente contribuției datorate 
pentru medicamente, precum și pentru contractele cost-volum/cost-volum-rezultat finanțate din bugetul 
Fondului național unic de asigurări sociale de sănătate. 
În ceea ce privește veniturile din TVA, acestea au înregistrat o scădere cu 1,7% față de primele opt luni ale anului 
2016, pe fondul reducerii, începând cu 1 ianuarie 2016, a cotei standard de TVA de la 24% la 20%, măsură care s-a 
reflectat în încasări începând cu luna februarie 2016. Totodată, din februarie 2017, se reflectă în încasări și 
efectele reducerii cotei standard de TVA de la 20% la 19%. 
Și încasările din accize au fost cu 5,2% mai mici comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent, fiind 
influențate de reducerea nivelului acestora pentru unele produse energetice începând cu 1 ianuarie 2017. 
"Sumele de la Uniunea Europeană în contul plăților efectuate sunt în sumă de 7 miliarde lei", precizează MFP. 
În ceea ce privește cheltuielile bugetului general consolidat, în sumă de 166,9 miliarde lei, acestea au crescut în 
termeni nominali cu 11,0% comparativ cu cele înregistrate în primele opt luni ale anului trecut. 
Cheltuielile de personal au urcat cu 21,4% față de perioada similară a anului trecut, fiind determinate de 
majorările salariale acordate în a doua parte a lui 2016, respectiv aplicarea, începând cu luna august 2016, a 
prevederilor OUG nr. 20/2016 pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență nr. 57/2015 privind 
salarizarea personalului plătit din fonduri publice în anul 2016 și completarea unor acte, precum și de creșterile 
salariale acordate în 2017, respectiv creșterea cu 15% a salariilor din sănătate și din educație de la 1 ianuarie 
2017, a personalului plătit din fonduri publice din instituțiile și autoritățile publice ale administrației publice 
locale, care beneficiază de majorarea cu 20% începând cu 1 februarie 2017, majorarea salariului de bază minim 
brut pe țară garantat în plată de la 1.250 lei la 1.450 lei din 1 februarie 2017, majorarea cu 50% a salariului brut și 
a sporurilor pentru personalul din instituțiile publice de spectacole sau concerte începând cu 1 februarie 2017, 
precum și aplicarea, începând cu 1 iulie 2017, a prevederilor din Legea-cadru nr.153/2017 privind salarizarea 
personalului plătit din fonduri publice. 
Cheltuielile cu bunuri și servicii au crescut cu 4,1% față de aceeași perioadă a anului precedent, creștere mai mare 
înregistrându-se la Fondul național unic de asigurări sociale de sănătate, de 6,5%. 
"Subvențiile sunt în creștere cu 4,6% față de aceeași perioadă a anului trecut, în timp ce dobânzile sunt mai mici 
cu 5,9% față de aceeași perioadă a anului precedent", spune Ministerul Finanțelor. 
Cheltuielile cu asistența socială au crescut raportat la anul precedent cu 11,3%, fiind influențate, în principal, de 
majorarea cu 5,25% a punctului de pensie de la 1 ianuarie 2017, ajungând la 917,5 lei, și cu 9% de la 1 iulie 2017 a 
punctului de pensie, ajungând la 1.000 lei, precum și alte măsuri ce au fost aprobate în timpul anului 2016, care 
au contribuit la sporirea cheltuielilor sociale cum sunt: creșterea numărului de beneficiari de ajutor social prin 
excluderea alocației de stat pentru copii din veniturile familiei la stabilirea ajutorului social (VMG); creșterea 
indemnizației acordate adultului cu handicap vizual grav prin majorarea cu 25% a salariului net al asistentului 
social debutant cu studii medii din unitățile de asistență socială din sectorul bugetar, altele decât cele cu paturi, și 
majorarea numărului de persoane încadrate în diverse tipuri de handicap; majorarea și modificarea modalității de 
stabilire a indemnizației lunare pentru creșterea copilului și stimulentul de inserție; pensii de serviciu pentru 
grefieri, personal aeronautic, funcționari publici parlamentari, auditori ai Curții de Conturi. 
Cheltuielile pentru investiții, care includ cheltuielile de capital, precum și pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finanțate din surse interne și externe, au fost de 10,5 miliarde lei, respectiv 1,3% din PIB. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Senat: Legea vaccinării, în dezbaterea Comisiei pentru sănătate publică 
Comisia pentru sănătate publică a Senatului dezbate, marţi, proiectul de lege privind vaccinarea persoanelor, 
iniţiat de Guvern. 
Senatul este prima Cameră sesizată cu acest proiect de lege, care prevede că statul român finanţează şi 
organizează activitatea de vaccinare şi asigură vaccinuri eficace şi sigure, autorizate în mod corespunzător, 
conform legii. 
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Proiectul de act normativ instituie obligaţia vaccinării copiilor cu vaccinurile prevăzute în Calendarul Naţional de 
Vaccinare, precum şi cu cele administrate în situaţii epidemiologice speciale întregii populaţii sau unor grupuri de 
populaţie. Actul normativ ar urma să intre în vigoare la 1 ianuarie 2018. 
Tot marţi, senatorii din Comisia de muncă urmează să discute proiectul de lege privind reglementarea activităţii 
de tele-muncă sau muncă la distanţă. 
Iniţiator al proiectului este Guvernul şi, potrivit notei de fundamentare, actul normativ are în vedere flexibilizarea 
şi adaptarea relaţiilor de muncă la realităţile socio-economice actuale, în raport cu evoluţia dinamică a pieţei 
muncii, urmând să ofere avantaje atât salariatului, cât şi angajatorului. 
Potrivit proiectului de lege, o activitate care ar putea fi efectuată în cadrul locului de muncă organizat de 
angajator va putea fi desfăşurată de către salariat şi la distanţă de această locaţie, în mod regulat şi voluntar, 
folosind tehnologia informaţiei şi comunicaţiilor, anunță Agerpres. 
Salariatul îşi poate exprima acordul cu această formă de organizare a muncii prin semnarea contractului individual 
de muncă sau a unui act adiţional, după caz. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 HAOS în primării: Și-au mărit cât au vrut salariile, iar acum nu mai au bani de lefuri 
Probleme imense în primăriile din România. Foarte multe dintre acestea 'au ajuns la fundul sacului' și falimentul e 
aproape. La aproape trei luni de la intrarea în vigoare a legii salarizării unitare, tot mai multe administraţii locale 
se plâng că nu mai au bani pentru salarii. Acestea sunt acum şi de trei ori mai mari, după majorări. La Vaslui, cel 
mai sărac judeţ din ţară, trei sferturi dintre comune au ajuns la fundul sacului. 
În medie, salariile din administraţia locală au crescut cu 25 la sută sau chiar mai mult. Bugetele au rămas însă 
aceleaşi. Aşa că primarii spun că nu mai au de unde să le plătească. La Coroieşti, de exemplu, lângă Bârlad, nu se 
ştie dacă în octombrie funcţionarii îşi vor primi lefurile. Cel mai mult au de suferit comunele mici. Primarii îşi pun 
toate speranţele în Consiliul Judeţean Vaslui, de unde aşteaptă o suplimentare a banilor. 
În ultima lună au venit astfel de semnale din Botoşani, Prahova, Alba şi din judeţe din sudul ţării. Premierul 
spunea, acum 2 săptămâni, că autorităţile locale ar fi trebuit să-şi facă nişte calcule. Aceste primării se apropie de 
un blocaj financiar din cauză că legea le-a permis să stabilească singure cât pot creşte salariile, spune Ionuț 
Dumitru, preşedintele Consiliului Fiscal, conform TVR. La singura rectificare bugetară, Guvernul a luat deja o parte 
din banii de la investiţii pentru a acoperi fonduri de salarii în diverse sectoare. 
(Sursa: stiripesurse.ro)  
 

 Liviu Dragnea, ordin pentru ministrul Justiției: 'Trebuie să facă două lucruri' 
Liviu Dragnea a negat informaţiile cu privire la o posibilă demitere a ministrului Justiţiei, cerută luni dimineaţa de 
Codrin Ştefănescu. Liderul PSD a ţinut însă să-i traseze două directive lui Tudorel Toader. 
"Ministrul Justiţiei trebuie să facă două lucruri: să prezinte un calendar de promovare a legilor justiţiei şi, de 
asemenea, cred că este firesc să aibă o poziţie publică faţă de nenumeratele întâmplări din ultima perioada, 
generate de stenograme, înregistrări dezvăluiri, pentru că din situaţia de astăzi, în care începe să se vorbească în 
mod serios de un conflict între trei puteri ale statului, nu profită nimeni. Acest război nu mai trebuie să fie 
alimetat. Este o situaţie care trebuie tranşată rezonabil, în aşa fel încât să revenim la normalitate în această ţară, 
pentru că avem opotunitati uriaşe şi nu ne putem învârti în jurul unei bălţi", a declarat Dragnea. 
"Din conflictul ăsta nu trebuie să pice Tudorel Toader. Are ritmul lui, noi, cei din sud, avem un ritm mai ales. 
Codrin Ștefănescu a înțeles lucrul ăsta", a mai precizat liderul PSD. 
(Sursa: stiripesurse.ro)  
 
 
 

 Anunț IMPORTANT pentru mame: Senatorii au plafonat indemnizaţiile pentru creșterea copilului. Care este 
valoarea maximă admisă 
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Senatul a votat, în şedinţa de plen de luni, în calitate de primă Cameră sesizată, proiectul de aprobare a 
ordonanţei de urgenţă privind plafonarea indemnizaţiei pentru creşterea copilului la suma de 8.500 de lei pe lună, 
informează Mediafax. 
Proiectul de lege a fost votat cu 72 voturi ”pentru”, 30 ”împotrivă” şi patru abţineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rectificare bugetară la Primăria Capitalei. Banii de la infrastructură se varsă în noua birocrație 
Banii merg dinspre investiții către plata salariilor miilor de angajați ai acestor firme, închirierea de sedii și dotarea 
acestora, prin majorare de capital sau sub formă de împrumut. 
Printre marile proiecte de infrastructura care pierd bani se număra: Pasaj Piața Sudului-60 milioane lei; Pasaj 
Ciurel-35 milioane lei; Lărgirea străzi Prelungirea Ghencea-5 milioane lei, modernizarea Sos. Pantelimon-30 
milioane lei. 
Ce se propune la rectificarea bugetară, potrivit unei situații prezntate de Hotnews.ro: 
-se taie circa 50 milioane lei de la capitolul protecție civilă și protecție contra incendiilor respectiv din banii alocați 
pentru înființarea unei noi subunități de pompieri, achiziționarea de autospeciale și camioane pentru intervenție, 
mașini topit zăpada, autospeciale salvări; 
-se taie 3 milioane lei consolidarea Policlinicii Titan, mai rămân 382.000 lei; 
-se taie 6,2 milioane lei de la consolidarea Palatului Voievodal Curtea Veche; Mai rămân 500.000 lei; 
-se taie 6 milioane de lei de la construcția noii Săli Polivalente. Mai rămân 500.000 lei; 
-se taie 5,5 milioane lei de la reabilitarea Teatrului Ion Creangă. Mai rămân 4 milioane lei; 
-se taie 50 milioane lei de la proiectul care presupune realizarea rețelelor de apa, canal și iluminat poblic în 
cartierul Henry Coandă, și 10 milioane lei de la alte proiecte de alimentare cu apa și canal; 
-se taie 30 milioane lei de la finalizarea stației de epurare de la Glina. Mai rămân 36 milioane lei 
 
Mari proiecte de infrastructura 
Bugetul alocat la capitolul "Străzi" scade cu 174,79 milioane de lei, rămânând 226 de milioane de lei. Se taie bani 
de la: 
-parcajul subteran de la Piața Constituției-bugetul scade de la 3 milioane la 100.000 de lei. 
-Pasajul subteran-URANUS- Piața Rahova: de la 1,6 milioane de lei alocați rămân 100.000 de lei. 
-Traseul prioritar pietonal și de bicicliști- de la 3,5 milioane de lei rămân 100.000 de lei. 
-Pasajul Piața Sudului-de la 102 milioane de lei, rămân 42 de milioane de lei. 
-Penetrația Splaiul Independenței-Ciurel-Autostradă București-Pitești-bugetul scade de la 90 de milioane de lei la 
55 de milioane de lei. 
-Reabilitarea Sos. Pantelimon-bugetul scade de la 68 milioane lei la 29 milioane lei; 
-Penetrația Prelungirea Ghencea-Domnești: reducere de la 5 milioane de lei la 100.000 de lei. 
-Reabilitare Sos. Iancului-scade de la 12 milioane lei la 6.7 milioane lei. 
Se dau 10 milioane lei pentru biserici, astfel ca bugetul alocat in acest an creste la 65 milioane lei. 
Rectificarea bugetului Primăriei Capitalei va fi decisă de Consiliul General joi, 28 septembrie. 
 
(Sursa: Hotnews) 
 
 

 Gata cu euforia! Duș rece pentru Guvern din partea BNR 
Toate țările din Uniunea Europeană își doresc o creștere economică sustenabilă, dar pe care România încă nu o 
are, modelul cel mai potrivit pentru noi fiind cel de dezvoltare durabilă, a declarat, luni, într-un forum de 
specialitate, Adrian Vasilescu, consultant de strategie la Banca Națională a României (BNR). 
Oficialul BNR a punctat faptul că, în 2008, România a avut cea mai mare creștere economică din Uniunea 
Europeană, însă la un an distanță a înregistrat un recul semnificativ, până la—7,1%. 
"În 2008, România a realizat o creștere de 8,5%, cea mai mare viteză de creștere din Uniunea Europeană în acel 
timp, dar în trimestrul IV țara deja intrase în criză. Două aspecte sunt de semnalat în legătură cu asta, și anume 
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viteza de creștere care continuă... În 2009, Polonia a fost singura țară din Uniunea Europeană care nu a fost în 
criză. România are o scădere importantă, semnificativă, în 2009, de 7,1%. Sunt țări care au avut 14%, 8%... 
România este a șaptea țară cu creștere negativă, dar dacă ne uităm cum s-au rostogolit pe scări în jos țările care 
au avut scăderi puternice, o să vedem că România, deși la scădere este a șaptea țară, la rostogolire a fost a doua. 
Numai Lituania are o rostogolire mai mare decât România. Toate celelalte șase țări dinaintea noastră au 
înregistrat rostogoliri mai mici, pentru că au plecat mai de jos. Noi am plecat de sus... de la 8,5%, am coborât la 
zero, iar de la zero am mai făcut un salt în jos până la 7,1%, foarte mult", a menționat Vasilescu, citat de Agerpres. 
Produsul Intern Brut (PIB) al României este foarte mic raportat la numărul de locuitori și asta este drama noastră 
pe care trebuie să o rezolvăm, a mai spus Vasilescu. 
"PIB-ul nostru este foarte mic, asta este drama noastră. Sunt zece țări în Uniunea Europeană, cu populații mai 
mici decât România, dar cu PIB-uri mai mari. Avem exemplul Irlandei, cu un PIB cu 120 de miliarde mai mare decât 
al României, dar noi împărțim un PIB la 19,5 milioane de locuitori, iar ei la numai 4,5 milioane de 
locuitori...Împărțirea PIB-ului la numărului de locuitori este o problemă care trebuie să ne intre bine în minte, 
pentru asta e problema care trebuie rezolvată", a afirmat Vasilescu. 
Oficialul BNR a precizat că modelul economic pe care România ar putea să-l analizeze pentru a-l urma se găsește 
în istorie, respectiv în anul 1913 când țara noastră se situa pe locul 11, înaintea statelor nordice, dar și a 
Portugaliei, Greciei sau Ungariei. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Pesediștii vor ca pensiile parlamentarilor să fie scutite de taxe 
PSD păstrează modul de calcul al pensiilor speciale pentru parlamentari, dar elimină contribuțiile de sănătate și 
reduce impozitul pe venit. 
„Cuantumul indemnizației pentru limită de vârstă se acordă în limita a trei mandate și se calculează ca produs al 
numărului de mandate cu 0,55% din indemnizația lunară brută aflată în plată”, prevede un proiect care a primit 
raport favorabil din partea Comisiei pentru Statutul deputaților și senatorilor. Proiectul, inițiat de parlamentarii 
PSD Florin Iordache și Ioan Munteanu, a fost înregistrat pe 11 septembrie, iar pe 19 septembrie comisia de resort, 
condusă de Ion Mocioalcă (PSD), a depus raportul favorabil. Decizia finală va fi luată de plenul reunit. 
Cum se calculează pensiile parlamentarilor 
Practic, se păstrează regula din legea în vigoare privind calculul veniturilor pentru senatorii și deputații care au 
vârsta de pensioare și nu au obținut noi mandate. Acestea se raportează la indemnizațiile parlamentarilor aflați în 
funcție. Până acum, 700 de foşti parlamentari au obținut deja pensii speciale, pe baza unei legi aprobate în 2015. 
Creșterea lefurilor parlamentarilor, la 13.000 lei, intrată în vigoare de la 1 iulie, prin noua lege a salarizării, a atras 
și creșterea pensiilor parlamentarilor. Acestea au ajuns la 3.500 de lei pentru un mandat (de la 2.000), 7.000 de lei 
pentru două mandate (de la 3.500) și 10.000 de lei pentru trei sau mai multe mandate (de la 7.000). Cei care vor 
ieși la pensie în viitor, după terminarea actualului mandat, vor beneficia de același sistem de calcul (prin raportare 
la indemnizațiile aflate în plată), pe baza noului proiect de lege. 
Pensiile nu vor putea să depășească veniturile parlamentarilor aflați în funcție. Indemnizația pentru limită de 
vârstă va fi actualizată din oficiu cu rata medie anuală a inflației. Dacă în urma actualizării rezultă o indemnizație 
pentru limită de vârstă mai mică, se menține pensia aflată în plată. Însă, un articol cu conținut identic, privind 
indexarea sumelor, există deja în ordonanța de urgență a Guvernului Tudose privind pensiile speciale, aprobată în 
august. Anterior, legislația prevedea un regim mai avantajos - pensiile creșteau ori de câte ori se majorau 
indemnizațiile parlamentarilor. 
Scapă de contribuții și impozite 
Parlamentarii PSD propun ca pentru pensiile speciale să se aplice regulile introduse anul acesta în Codul Fiscal. 
Concret, asta înseamnă renunțarea la articolul din Statutul deputaților și senatorilor potrivit căruia pentru pensiile 
parlamentarilor se plătesc asigurări de sănătate și impozit pe profit. 
Noile reguli vor fi cele pentru pensionarii din sistemul public de pensii. În ianuarie 2017, plenul Camerei 
Deputaților a votat un proiect de modificare a Codului Fiscal prin care s-au eliminat atât plata contribuțiilor pentru 
sănătate la pensii, cât şi impozitarea cu 16% pe venit a pensiilor sub 2.000 lei. Pentru pensiile mai mari de 2.000 
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lei, suma se deduce din baza de calcul a impozitului pe venit. Legea a fost promulgată de președintele Klaus 
Iohannis pe 12 ianuarie. 
Dacă luăm drept exemplu o pensie de 7.000 lei, vom vedea că un parlamentar va câștiga în plus în jur de 700 de 
lei. El va obține 385 de lei pentru că nu va mai plăti asigurări de sănătate (5,5%), la care se adăugă 320 lei pentru 
că nu mai plătește impozitul pe venit de 16% pentru 2.000 de lei din pensie. 
“Prin acest proiect de lege, blocăm creșterea pensiilor foștilor parlamentari de la 1 ianuarie 2018, când salariile 
parlamentarilor vor crește ca urmare a creșterii salariului minim pe economie”, afirmă Florin Iordache, unul dintre 
inițiatori. El a explicat că proiectul reia articolele referitoare la parlamentari din ordonanța Guvernului Tudose 
pentru că inițiatorii au vrut să fie siguri că se vor aplica. ”Noi nu am făcut decât să transpunem articolele 
referitoare la parlamentari din ordonanța Guvernului pentru că Statutul deputaților și senatorilor este o lege 
organică și nu putea fi modificată prin ordonanță de urgență. Articolele la care vă referiți le-am preluat din 
ordonanța de urgență”, a explicat Iordache. 
Însă, egalizarea regimului pensiilor parlamentarilor cu cel al pensiilor celorlalți bugetari ridică semne de întrebare. 
Majoritatea pensiilor din sistemul public se bazeză pe contribuția beneficiarilor în întreaga lor activitate. În cazul 
pensiilor pentru activitatea în -Parlament, aceste se calculează prin raportarea la indemnizația aflată în plată. Mai 
mult, potrivit Statutului deputaților și senatorilor, pensiile pentru activitatea în Parlament pot fi cumulate cu 
pensiile din sistemul public. Ceea ce înseamnă că parlamentarii vor beneficia de două ori de aceste scutiri – o dată 
pentru pensia din meseria de bază și a doua oară pentru pensia obținută pentru activitatea în -Legislativ. 
PROPUNERE. De ce ar trebui eliminate pensiile speciale 
În timp ce PSD vrea doar modificarea sistemului de indexare, USR a depus un proiect de lege privind eliminarea 
pensiilor speciale pentru activitatea în Legislativ. USR atrage atenția că există un articol din Statutul deputaților și 
senatorilor care precizează explicit că “perioada de exercitare a mandatului de parlamentar constituie vechime în 
muncă și în specialitate, cu toate drepturile prevăzute de lege”. Cu alte cuvinte, parlamentarii pensionari 
beneficiază de pensii speciale plus pensii obișnuite, iar la calcularea acestora se ține cont de anii petrecuți în 
Legislativ. Practic, USR propune ca parlamentarii să beneficieze doar de pensia pentru meseria practicată. Deși 
propunerea USR datează din luna mai, Comisia privind statutul parlamentarilor nu a întocmit, încă, un raport. 
RECTIFICARE. Tudose a găsit banii pentru parlamentari 
La recenta rectificare bugetară, Guvernul a aprobat un plus de 18,5 milioane de lei pentru Legislativ destinat plății 
pensiilor speciale pentru foștii parlamentari. Astfel, Camera Deputaților a primit în plus 12.500.000 lei pentru 480 
de persoane, iar Senatul șase milioane de lei pentru 200 de foști senatori. Suplimentările au fost solicitate de cele 
două instituții după ce mai mulți foști parlamentari au primit notificări potrivit cărora Senatul și Camera 
Deputaților nu mai au bani pentru a le plăti pensiile majorate. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 MAE: Ungaria a anunțat că va susține candidatura României la OCDE 
Ungaria a anunțat că va susține candidatura României la Organizația pentru Cooperare și Dezvoltare Economică, 
precizează Ministerul român al Afacerilor Externe, menționând că lista candidaților nominalizați pentru negocieri 
de aderare ar putea să facă obiectul unei decizii în cadrul reuniunii Consiliului OCDE de luni sau cu prilejul 
întâlnirilor viitoare. 
''Ministerul român al Afacerilor Externe a fost informat de către Ministerul ungar al Afacerilor Externe și 
Comerțului cu privire la sprijinirea de către Ungaria a candidaturii țării noastre pentru aderarea la Organizația 
pentru Cooperare și Dezvoltare Economică (OCDE). Menționăm că lista candidaților nominalizați pentru negocieri 
de aderare ar putea să facă obiectul unei decizii în cadrul reuniunii Consiliului OCDE de astăzi, 25 septembrie 
2017, sau cu prilejul reuniunilor viitoare'', precizează MAE. 
Potrivit MAE, demersurile specifice diplomației românești din ultima perioadă, îndreptate spre un dialog de 
substanță cu statele membre ale Organizației și cu structurile acesteia, au urmărit să facă cunoscute atuurile și 
argumentele României de natură să genereze consensul cu privire la sprijinirea candidaturii țării noastre. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Negrescu: Am lansat Trioul de Președinții al Consiliului UE pe care România îl împarte cu Finlanda și Croația 
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Ministrul delegat pentru afaceri europene, Victor Negrescu, a inițiat luni, la Bruxelles, prima întâlnire la nivel de 
miniștri a Trioului de Președinții pe care România urmează să-l deschidă la 1 ianuarie 2019, care mai include 
Finlanda și Croația, în prezența reprezentanților Secretariatelor Generale ale Consiliului și Comisiei Europene. 
În cadrul reuniunii s-a convenit accelerarea ritmului cooperării, având în vedere evoluțiile politice majore la 
nivelul Uniunii Europene pe durata mandatului trioului. 
'Prin eforturile tuturor partenerilor instituționali implicați, România este astăzi pe deplin angajată în pregătirea 
Președinției Consiliului Uniunii Europene. Prioritatea României este să dea dovadă de profesionalism în 
exercitarea acestui mandat, dar și să profite de acest moment pentru a-și îmbunătăți imaginea și consolida poziția 
în plan european. România este în măsură să organizeze summitul european propus de președintele Juncker în 
martie 2019, la Sibiu, dacă se va decide acest lucru la nivel de Consiliu', a declarat Victor Negrescu, potrivit unui 
comunicat remis de MAE. 
Agenda reuniunii Consiliului Afaceri Generale la care ministrul Negrescu a participat luni a vizat prezentarea 
priorităților Președinției estone a Consiliului Uniunii Europene, pregătirea Consiliului European din 19-20 
octombrie, precum și programarea legislativă a Comisiei Europene până la finalul anului 2018. 
În intervenția sa, ministrul delegat a făcut referire la reforma spațiului Schengen, precum și la politica de 
extindere a zonei euro, informează MAE. 
'România îndeplinește de mulți ani toate criteriile tehnice de aderare și poate contribui mai bine la reforma 
spațiului Schengen din interior. Cunoaștem exigențele și ne asumăm responsabilitățile și în privința aderării la 
zona euro, dar simțim nevoia unor clarificări referitoare la instituirea unui instrument de sprijin dedicat acestui 
obiectiv, enunțat de către președintele Comisiei Europene în discursul său despre starea Uniunii', a afirmat Victor 
Negrescu. 
De asemenea, în marja reuniunii Consiliului Afaceri Generale Art. 50, miniștrii pentru afaceri europene din statele 
membre au avut un schimb de opinii pe tema evoluțiilor în plan european, precum și a priorităților urmărite în 
cadrul acordului de retragere a Marii Britanii din Uniunea Europeană. 
'Susținem abordarea Comisiei Europene cu privire la predictibilitatea și secvențialitatea negocierilor și ne dorim 
încheierea unui acord care să confere o protecție adecvată cetățenilor europeni și care să asigure respectarea 
angajamentelor financiare asumate de Marea Britanie ca membru al Uniunii Europene. Cetățenii români sunt pe 
primul loc în ceea ce privește interesele țării noastre în procesul Brexit, dar vom acționa respectând principiul 
coeziunii și solidarității, ceea ce înseamnă că toți cetățenii europeni aflați în Marea Britanie trebuie să beneficieze 
de aceleași drepturi', a subliniat Victor Negrescu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Hidroelectrica, listată la Bursă 
Ministerul Energiei a prezentat Guvernului o notă de informare privind listarea pe Bursă a 10% din 
Hidroelectrica. 
Ministrul Energiei, Toma Petcu, a declarat, sâmbătă, la Alba Iulia, că a prezentat săptămâna trecută o notă de 
informare în Guvern privind listarea a 10% din acțiunile Hidroelectrica, procentul fiind redus de la 15% cât se 
propusese inițial, potrivit Agerpres.ro. 
"Intenționăm, în primul rând, să facem listarea. Am făcut o notă de informare în Guvern acum o săptămână cu 
intenția de schimbare", a spus ministrul Energiei, întrebat într-o conferință de presă care sunt intențiile 
ministerului privind Hidroelectrica. 
Toma Petcu a menționat că este vorba despre o listare prin vânzarea de acțiuni existente, amintind că există o 
hotărâre de Guvern din 2014 pentru declanșarea procedurii. 
"Am modificat procentul de la 15 la 10, dăm o hotărâre de Guvern în acest sens. Suntem într-un ritm mai 
accelerat. Ne interesează această listare din două perspective. În primul rând, se pune pe piață această companie 
pentru a avea foarte clar indicii, nu doar bursieri, dar și ceilalți indici, în permanență să vedem cum evoluează 
compania din punct de vedere financiar și pe piață", a explicat Petcu. 
În al doilea rând, a adăugat ministrul, toți banii din această listare rămân în companie. 
"Ne dorim ca suma obținută, din estimările noastre este destul de substanțială, să fie folosită pentru dezvoltarea 
companiei. Această companie a fost restructurată (...) printr-o, să spunem, o renunțare a unor investiții în zona de 
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mentenanță, modernizare, retehnologizare. Acești trei parametri sunt foarte importanți pentru că, la ora actuală, 
Hidroelectrica are o capacitate totală de producție de 6.400 de megawați și, în realitate, nu poate să producă mai 
mult de 3.000 — 3.500. Înseamnă că restul de capacitate nefolosită trebuie retehnologizată, modernizată și ea să 
înceapă să devină, să producă și să aducă un plus de valoare companiei. Este primul nostru obiectiv", a declarat 
ministrul Energiei. 
La începutul lunii august, Toma Petcu a declarat că autoritățile vor să listeze 10% din Hidroelectrica într-o primă 
fază, iar apoi încă 5%, dar pentru a se demara procesul sunt așteptate concluziile consorțiului de listare. 
"Vom adopta cât de curând o hotărâre de Guvern prin care vom modifica un singur lucru: procentul de listare. Nu 
vom modifica metoda, se va modifica doar procentul de listare, în sensul că de la 15%, cât dorește să listeze statul 
român, dorim doar 10%, pentru a vedea cum funcționează în piață, cum se manifestă în piață Hidroelectrica ca și 
companie listată și să avem posibilitatea la un moment ales de stat să se listeze restul de 5%, pentru a maximiza 
banii care se iau din această listare. Banii de pe listare vor intra în companie și ne dorim ca aceste sume să fie 
folosite doar pe dezvoltare. Ne interesează să vedem dacă putem să dezvoltăm noi capacități. Ne interesează 
dezvoltarea pe termen lung", spunea Petcu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dl. Petre DAEA, Ministrul Agricultrii, participă la PRIA Gala Fermierilor Români la București, în 28 septembrie 2017 
Dl. Petre DAEA, Ministrul Agricultrii participă la Gala Fermierilor Români din cadrul Conferinței PRIA Agriculture la 
București, în 28 septembrie 2017, organizată de PRIAevents. 
Conferința PRIA Agriculture — însoțită de Gala PRIA Romanian Farmers în cadrul căreia fermierii români vor fi 
premiați și anul acesta, la București, în 28 septembrie 2017—este cel mai important eveniment al toamnei pentru 
agricultură și reprezintă o reală platformă de dezbatere între autorități, fermieri și companiile care își desfășoară 
activitatea în acest sector. 
În cadrul acestei galei vom recunoaște eforturile și contribuția fermierilor români care au investit capital 
românesc, timp, muncă, cunoștințe și energie pentru agricultura noastră. 
Agricultura este vitală pentru întreaga lume. Uniunea Europeană alocă un buget mare și o atenție deosebită 
acestui sector. De aceea, politica agricolă comună (PAC) consolidează competitivitatea și sustenabilitatea 
agriculturii din UE, prin acordarea de plăți directe fermierilor și prin măsuri de piață și finanțează programele de 
dezvoltare a zonelor rurale din Uniune. Va fi extrem de important să discutăm despre ce ne va rezerva aceasta 
după 2020. 
Și în țara noastră agricultura joacă un rol extrem de important, însă există încă loc de creștere, potențialul 
României în sectorul agricol fiind foarte mare. În cadrul conferinței vor fi dicutate subiecte de o deosebită 
importanță pentru fermieri și agricultura României. 
Cum va arăta PAC după 2020 este unul dintre subiectele principale din cadrul evenimentului. Fermierii acordă 
importanță maximă acestei teme pentru că este important să contribuim și noi la viitoarele prevederi deoarece 
agricultura ocupă un rol important pentru România. Astfel, Ministerul Agriculturii,împreună cu fermierii ar trebui 
să stabilească ce este mai bine pentru România și să obținem astfel rezultate mai bune și simplificarea aplicarii 
PAC, poate creșterea subvențiilor pentru fermierii români, și mai multe fonduri europene. 
Legea terenurilor agricole este de asemenea unul dintre puncetele importante care vor fi în dezbatere, precum și 
absorbția fondurilor europene, dar și colaborarea dintre Ministerul Agriculturii și Ministerul Mediului, astfel încat 
să se obțină rezultate cât mai bune pentru fermieri deoarece spre ex. de la an la an, pagubele create de mistreți în 
culturile agricole sunt în creștere, iar pierderile înregistrate la porumb din cauza porcilor mistreți în 2017 sunt 
între 465 — 775 euro la hectar. Vom discuta de asemenea despre secetă și sistemul de irigații în România; 
cumpărarea și vânzarea terenurilor agricole, cadastrarea; fonduri europene și simplificarea procedurilor, subvenții 
și situația plăților; camerele agricole, măsuri fiscale pentru agricultură, bilanțul anului 2017, precum și soluții 
pentru a avea un 2018 agricol mai bun. 
Alături de Dl. Ministru al Agriculturii — Petre DAEA, lectorii invitați sunt: Elena Oana IACOB — Secretar de Stat, 
Ministerul Finanțelor Publice; Laurențiu BACIU — Președinte, Liga Asociațiilor Producătorilor Agricoli din România 
(LAPAR); Emil DUMITRU — Președinte, CN ProAgro; Daniel CONSTANTIN — Fost ministru al Agriculturii si al 
Mediului; Valeriu TABĂRĂ — Fost Ministru al Agriculturii; Adrian PINTEA — Director General, Agenția de Plăți și 
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Intervenție pentru Agricultură (APIA); Radu Codruț ȘTEFĂNESCU — Președinte Director General, Agenția 
Națională de Cadastru și Publicitate Imobiliară (ANCPI); Tudorel ANDREI — Președinte, Institutul Național de 
Statistică, precum și un reprezentant din partea CEC BANK, Ștefan STĂNESCU — Co — Fondator, Agriso și Radu 
Codruț Ștefănescu — Președinte Director General, Agenția Națională de Cadastru și Publicitate Imobiliară 
(ANCPI). 
Conferințele PRIA aduc în atenție cele mai importante teme de dezbatere din fiecare domeniu și reunesc un 
numar mare de participanți, dar și mass — media. Cu o experiență de peste 12 ani echipa PRIAevents este 
recunoscută pentru organizarea evenimentelor premium pentru fiecare sector al economiei. 
PRIA Agriculture se va desfășura cu sprijinul Camerei de Comerț și Industrie Româno-Germană, Camerei de 
Comerț și Industrie Româno-Franceză, Camerei de Comerț și Industrie Româno-Olandeză, BEROBA, Camerei de 
Comerț și Industrie România-Israel, Camerei de Comerț și Industrie Româno-Britanică, Econet Romania, Camerei 
de Comerț și Industrie a României, Camerei de Comerț și Industrie România-Elveția și a Camerei de Comerț și 
Industrie a Municipiului București. 
Parteneri ai evenimentului sunt CEC Bank, New Holland, Agro Concept, LAPAR, AISR, KWS, Confederația Națională 
ProAgro, Fresh din mere de Itești, Agriso.ro, CAR Group, BRISE, Seminis, APIMAR, Trofee de cristal, IA 
Românească, Micri Gold, Sir Ludovic și NISSA. 
PRIA Agriculture reunește peste 200 participanți — fermieri, reprezentanți ai autorităților, companii care 
activează in agricultură și în domenii conexe. 
Mai multe detalii despre agenda evenimentului PRIA Agriculture și modalități de înscriere pentru participare 
puteți găsi pe http://priaevents.ro/conferinta-pria-agriculture-si-gala-pria-romanian-farmers-2017/ 
Mai multe detalii despre conferința PRIA Agriculture si Gala PRIA Romanian Farmers de anul trecut, precum și 
premiile acordate fermierilor români puteți gasi aici și aici. 
Contact — raluca.voivozeanu@priavents.ro, 0744584661  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Moment ISTORIC în Orientul Mijlociu: Kurzii au votat pentru independență! Sărbătoare mare în Kurdistan  
Secţiile de votare pentru referendumul asupra independenţei Kurdistanului s-au închis luni la ora locală 19.00 
(aceeaşi ca şi ora României) şi a început numărătoarea voturilor, relatează Reuters. Primele rezultate arată că 
peste 90% din voturi sunt în favoarea independenţei, a comunicat comisia electorală din Erbil, capitala provinciei 
autonome Kurdistan din Irak. Rezultatele finale nu vor fi cunoscute, probabil, decât joi. 
Prezenţa la vot a fost de 72%, a mai informat comisia, citată de DPA. 
După vot, susţinătorii independenţei au sărbătorit pe străzile din Erbil până târziu în noapte, fluturând steaguri 
kurde, sunând din claxoane şi lansând artificii. 
Circa 5,2 milioane de votanţi din Kurdistan au fost chemaţi să răspundă "da" sau "nu" la întrebarea: "Doriţi ca 
Regiunea Kurdistan şi zonele kurde din afara Regiunii să devină un stat independent?". 
Guvernul regional din Kurdistan, condus de preşedintele Masoud Barzani, a organizat referendumul împotriva 
voinţei guvernului irakian şi a ţărilor învecinate - Turcia, Iranul şi Siria, pe teritoriile cărora trăiesc minorităţi kurde 
- şi în ciuda avertismentelor Statelor Unite, anunță Agerpres. 
Luni, Iranul şi-a închis frontiera cu Kurdistanul irakian. Un purtător de cuvânt al ministerului de externe de la 
Teheran a precizat că măsura a fost luată la cererea Irakului. În aceeşi zi, armatele turcă şi irakiană au început 
exerciţii militare la frontiera comună. Reuters menţionează că Ankara şi Bagdadul îşi coordonează măsurile 
împotriva regiunii autonome kurde din Irak, ca reacţie la referendum. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Preşedintele Ucrainei Petro Poroşenko a promulgat controversata Lege a Educaţiei, care restricţionează 
predarea în limba minorităţilor naţionale 
 
Preşedintele Ucrainei Petro Poroşenko a promulgat controversata Lege a Educaţiei, care a fost adoptată de Rada 
Supremă de la Kiev în 5 septembrie şi care restricţionează predarea în limba minorităţilor naţionale, potrivit 
presei de la Cernăuţi. 
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Potrivit serviciului de presă al şefului statului ucrainean, Petro Poroşenko a comunicat că reforma învăţământului 
"este una dintre cele mai importante reforme, care va îmbunătăţi calitatea educaţiei”, asigurând paşii necesari 
pentru includerea Ucrainei în spaţiul educaţional european, scrie agenţia BucPress. 
 
Preşedintele ucrainean a menţionat că noua lege sporeşte rolul utilizării limbii ucrainene în procesul de 
învăţământ. În acelaşi timp, Preşedintele Ucrainei a subliniat importanţa respectării în timpul procesului de 
învăţământ a drepturilor minorităţilor naţionale din ţară. 
 
"Ucraina a demonstrat şi va demonstra în continuare o atitudine faţă de minorităţile naţionale care corespunde 
cu obligaţiile noastre internaţionale, care este în concordanţă cu standardele europene, fiind un model pentru 
ţările vecine”, a subliniat Petro Poroşenko. 
 
El s-a adresat Ministerului ucrainean de Externe şi Ministerului Educaţiei să desfăşoare consultările necesare cu 
partenerii europeni, inclusiv cu Consiliul Europei. 
 
Noua lege a educaţiei din Ucraina prevede introducerea treptată a noului sistem şi, prin aceasta, înlocuirea 
materiilor care se predau în limbă română cu discipline care vor fi predate în limbă ucraineană. Prima fază a 
reformei va avea loc începând cu 1 septembrie 2018 (reforma claselor primare şi a grădiniţelor). Predarea 
materiilor în limbă română se va păstra doar în clasele primare (1-4). De la 1 septembrie 2022, reforma va fi 
implementată în cazul claselor medii, iar din 2027-în clasele superioare (9-12). 
 
Reforma sistemului de învăţământ din Ucraina a stârnit un val de critici, comunitatea de români din Ucraina 
vorbind despre un proces de lichidare a şcolilor româneşti şi de ucrainizare a minorităţilor etnice. În acest sens, a 
fost semnat un apel către preşedintele Ucrainei, Petro Poroşenko, prin care se solicită respingerea prin veto a 
acestei legi, considerată a fi una care ar putea genera noi conflicte şi instabilitate în ţară. 
 
Datele Ministerului Afacerilor Externe din Ucraina arată că, în prezent, în această ţară locuiesc peste 400.000 de 
etnici români. 
 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, săptămâna trecută, că, în urma adoptării noii legi a educaţiei din Ucraina, 
care restricţionează predarea în limba minorităţilor naţionale, şi-a anulat vizita pe care o avea programată în luna 
octombrie în această ţară, ceea ce i-a şi comunicat direct preşedintelui Poroşenko, pe care l-a întâlnit la Adunarea 
Generală a ONU. Iohannis a subliniat că amânarea unei vizite prezidenţiale este un semnal diplomatic ”extrem, 
extrem de dur”. 
 
”Am fost foarte, foarte neplăcut surprins de evoluţia din Parlamentul Ucrainei, care, fără să anunţe partenerii, şi 
noi suntem parteneri ai Ucrainei, a promovat o lege care, după părerea noastră, contravine bunelor intenţii 
reciproce şi, practic, această lege, dacă va intra în vigoare, va limita drastic accesul minorităţilor la educaţia în 
limba maternă. Şi pe noi ne doare acest lucru, avem foarte mulţi români în Ucraina şi pot să vă spun, aşa, în 
premieră, că ideea mea cu vizita în Ucraina a fost, de fapt, să mergem împreună în zona Bucovinei ucrainene, 
unde sunt mulţi români, ca să subliniem că ne preocupă”, a spus şeful statului. 
 
(Sursa: Adevarul) 
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